



## Victor Kalinin

## Виктор Калинин

Russland/Russia/Rоссия

Geboren 1946 in Salessowo, Russland. 1960–62 Surikow-Kunsthochschule Krasnojarsk. 1962–65 Kunsthochschule Nischni Nowgorod. 1969–71 Stroganow-Akademie für Bildende und Angewandte Kunst, Moskau. 1995 Lehrstuhl an der Stroganow-Akademie. Seit 2006 Vorstandsmitglied der Moskauer Künstlerunion, seit 2012 Präsidiumsmitglied der Russischen Akademie der Künste (RAX). Über 20 Einzelausstellungen im In- und Ausland, Gruppenausstellungen in über 30 Ländern, darunter UK, Deutschland, Dänemark, Spanien, USA, Frankreich, Schweiz, Japan. Teilnahme an internationalen Künstlersymposien und Kunst-Salons. Zahlreiche bedeutende nationale Auszeichnungen und Ehrungen. Viele Arbeiten im Besitz von Museen und Sammlungen u.a. Russisches Museum Sankt Petersburg, Tretjakow-Galerie Moskau, Jekaterinburg Museum der Bildenden Künste, Galerie Neue Meister Dresden, Museum Ludwig Köln, Kunstmuseum der University of South Florida, Slovenske Nationalgalerie Bratislava sowie der Städte Łódź (PL), Almaty (KZ), Bischkek (KG), Saporischschja und Cherson (UA), und andere.

Born in 1946 in Salessowo, Russia. 1960–62 Surikov Academy of Arts, Krasnojarsk. 1962–65 Art Academy of Nizhny Novgorod. 1969–71 Moscow Stroganov Institute of Arts and Crafts. 1995 Chair at the Stroganov Institute. Since 2006 board member of the Moscow Artists' Union, since 2012 member of the presidium of the Russian Academy of Arts (RAX). About 20 individual exhibitions at home and abroad, group exhibitions in over 30 countries including UK, Germany, Denmark, Spain, USA, France, Switzerland, Japan. Participation in international artist symposia and art salons. Many significant national awards and honours. Many works in the possession of museums and collections include the Russian Museum of St. Petersburg, Tretyakov-Gallery Moscow, Ekaterinburg Museum of Fine Arts, Galerie Neue Meister in Dresden and Museum Ludwig in Cologne (DE), Art Museum of the University of South Florida, Slovenian National Gallery of Bratislava and the cities of Łódź (PL), Almaty (KZ), Bishkek (KG), Zaporozhye and Kherson(UA), and others.



Aus dem Diptychon: Prozession I, 2012, Öl auf Leinwand, 150x150 cm

From the diptych: Procession I, 2012, oil on canvas, 150x150 cm